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В статье исследуется проблема самоидентификации индивидов в условиях 

«текучей» современности. Обсуждаются ключевые концепции и подходы, 

связанные с идентичностью, такие, как гибридная идентичность, 

децентрация и социальная идентификация, выявлены факторы, влияющие на 

формирование текучей идентичности: глобализация, информационные 

технологии, межкультурные контакты и социально-культурные изменения. 

Определены негативные последствия текучей идентичности: ослабление 

общественных связей, рост индивидуализма, потеря солидарности и 

моральные проблемы, связанные с моральной ответственностью индивидов и 

общества. Подчеркивается значимость развития эмпатии, уважения к 

культурному многообразию и образования для обеспечения межкультурного 

диалога и взаимопонимания. 

 

In this article, various aspects of fluid identity in contemporary society are 

examined, as well as the impact of these aspects on individual and collective self-

awareness. Key concepts and approaches related to identity, such as hybrid identity, 

decentration, and social identification, are discussed, along with various factors 

influencing the formation of fluid identity, such as globalization, information 

technology, intercultural contacts, and socio-cultural changes. The article also 

highlights the negative consequences of fluid identity, such as weakening social ties, 

increasing individualism, loss of solidarity, and moral issues related to the moral 

responsibility of individuals and society. At the same time, the importance of 

developing empathy, respect for cultural diversity, and education to ensure 

intercultural dialogue and mutual understanding is emphasized. 



 

Ключевые слова: современноетекучая общество,идентичность,

глобализдецентрация,идентичность,гибридная информационныеация,

технологии. 
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